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1) Letartóztatták Sztojka Ivánt, Marian Cozma egyik feltételezett gyilkosát. A közvélemény 
borzasztóan felbolydult az eset kapcsán, és határozottabb cselekvést igényelne/követelne a 
kormánytól a romakérdésben. Tudom, hogy kicsit kínos téma, de természetesen politikailag korrekt 
keretek között Ön szerint lenne-e megoldás a helyzetre és ha igen, milyen? 
Egy tényezőre – pl. a kíméletlen állami megtorlásra – épülő válasz nem hoz megoldást. Nem 
lehet mindent - a veszprémi eset nyomán végképp nem – belevarrni abba az alul üres zsákba, 
hogy sajnos van megélhetési bűnözés, előbb azt kellene kezelni. Maguk a romák is rengeteget 
szenvednek a gyakran szintén roma uzsorásoktól, erőszakos pénzbehajtóktól, a helyi 
közösségből tanulással, munkával kitörni igyekvők megfélemlítőitől. A többségi társadalom az 
anyagi támogatáson és az együttélés normáinak betar(tat)ásán kívül nem sokat tehet a 
felemelkedésért, ha a roma közösség ebben nem érdekelt, nem partner. Egy alkotmányjogi 
minimumot aranyszabállyá tennék. A jogegyenlőség, a törvénytisztelet a polgári 
kötelezettségek egyenlősége, azonos mércéje is volna. Tehát, vagy elkövetőnél és sértettnél 
egyaránt tüntessék fel az etnikai hovatartozást, vagy pro és kontra egyaránt hagyják el. Az 
egyoldalúság igazságtalan, rossz vért szül, politikailag sem korrekt. 
-Letartóztatták Hunvald Györgyöt, Erzsébetváros polgármesterét hétrendbeli csalásért és kétrendbeli 
csalási kísérletért. Hogyan lehetne elejét venni a hasonló ingatlanpanama eseteknek? Segítene-e 
bármiféle törvényi szigorítás? 
A polgári és büntető bíróság által már elítélt ingatlan-panamák (vannak ilyenek?) szankciói 
szigorúak. Baj ott van, hogy nincs érdemi, megelőző jellegű önkormányzati döntési és 
felelősségi rend, sem hozzá kapcsolt, (meg)értő, együttműködő ellenzéki szerep. Ám van 
politikai handabandázás, oknyomozó újságírás helyett pártos politikai tetemrehívás. Szentek 
és pokolravalók küzdelme minden nevezetes história. Ilyenkor újra lesz egy-két közéleti 
bukóforduló, de nem lesz rend a közpénzügyekben, és nem épül szilárd talajra a választók 
bizalma sem. Jogilag kizárt volna, hogy más mérce legyen Pesten és Budán, mégsem így van. 
-Megtalálták Ophélie holttestét, de még mindig kérdéses, hogy mi történt a lánnyal az eltűnése 
estéjén, elrabolták-e vagy öngyilkos lett-e? Ön szerint jól végzi a rendőrség a munkáját? Ön szerint 
romlott a közbiztonság Budapesten az utóbbi időben? 
Azzal, amit ténylegesen elvégez, lezár a rendőrség, viszonylag kevés gond van, habár a nagy 
ügyek nyomozati anyagának rendszeres, bíróság előtti szétcincálása nem megnyugtató. A 
rutin-ügyekben a rendőrségi munka eredményes, és a közterületi biztonság terén is sokat 
fejlődött a rendőrség. Ugyanakkor a bagatell ügyekre nem jut kellő erő és figyelem (a 
szemeteléstől a közlekedési rendetlenségekig), és mintha időnként a napi politika is túl közel 
merészkednék elvárásaival az egyenruhásokhoz. Egészében: amilyen az ország, olyan a 
rendőrsége is. 
-Válság/forintgyengülés – történelmi mélyponton a forint, és bizony kezdjük érezni a válság hatását, 
hatásait is. Az Ön környezetében van valami jele a nehéz pénzügyi helyzetnek? 
A válság jele, hogy az ember az egyetemi-főiskolai oktatás befejeztével néhol csak jövőre kapja 
meg a tiszteletdíját. 2 év múlva talán már mi fizetünk azért, hogy oktathassunk. Szerencsém, 
hogy én nem pusztán különféle jogi tárgyakat, hanem tiszta szemű, okos diákokat oktathatok. 
 
         


